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24.05 UITNODIGING VIERING 

JUBILARISSEN
 
Op vrijdag 24 mei 2024 gaat de jubilarissenviering en -diner door 
voor de alumni met 50 jaar diploma en meer in Kasteel Coninxdonck 
in Gentbrugge. De huisfotograaf zorgt voor foto’s tijdens de 
receptie, het diner en voor een groepsfoto per afstudeerjaar. 
 
VIERENDE PROMOTIEJAREN

1974, 1969, 1964, 1959 en 1954.

PROGRAMMA

 9 14.00u Onthaal met koffie
 9 14.30u  Inleiding voorzitter AIG + viering jubilarissen  
 Terugblik op de studententijd door alumni van ‘74 
 Woordje door Patrick De Baets, decaan van de faculteit

 9 17.00u  Receptie met hapjes
 9 18.00u  Diner aan tafel

 Vrijdag 24 mei 2024 - 14u
 Kasteel Coninxdonck 

 Koningsdonkstraat 118 - 9050 Gentbrugge

Alle informatie en inschrijven via aig.ugent.be

16 Bedrijfspartners
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VOORWOORD

Zeggen dat 2024 een belangrijk verkiezingsjaar wordt, is een wijd openstaande deur intrappen en doet jullie 

als lezer oneer aan. Uiteraard weten jullie allemaal wat ons de komende maanden te wachten staat: Europese, 

federale en Vlaamse verkiezingen op 9 juni en provincieraads- en gemeenteraadsverkiezingen op 13 oktober. 

Maar ook buiten onze landsgrenzen staan er dit jaar nog heel wat 
belangrijke verkiezingen op de kalender. En dan heb ik het niet 
alleen over de Amerikaanse presidentsverkiezingen op 5 november, 
maar ook over verkiezingen in Europa (o.a. Oostenrijk) en Azië 
(o.a. India). Even belangwekkend als de komende verkiezingen, is 
uiteraard ook het installeren van nieuwe regeringen allerhande op 
basis van de bekomen verkiezingsuitslag. En als verkiezingen op zich 
al wat voeten in de aarde hebben, zien we meer en meer dat het 
vertalen van een verkiezingsuitslag in een nieuwe bestuursploeg met 
bijhorend bestuursakkoord steeds minder vlot loopt. Benieuwd hoe 
het na 9 juni en 13 oktober zal verlopen …

Nu het toch over verkiezingen gaat … binnen onze eigen 
Alumnivereniging werd ik eind februari tot nieuwe voorzitter 
verkozen. Ik kreeg het vertrouwen om ook de komende 3 jaar te 
bewaken dat binnen onze vereniging het netwerken (voor of na 
één van onze talrijke activiteiten), het levenslang leren (was ook 
jij op onze voorbije TechBoost!, of kom je in het najaar naar onze 
Update@Campus?), het erkennen en waarderen van innovaties en 
maatschappelijke bijdragen (door het toekennen van prijzen, zoals 
binnenkort de vierjaarlijkse De Meulemeester-Piotprijs voor de 
bekroning van de auteur van een doctoraatswerk) en het inspireren 
(via o.a. de jaarlijkse keuze voor een Engineer of the Year) voorop 
blijven staan. Dat “inspireren” doen een aantal gepensioneerde alumni 
door in het middelbaar onderwijs het tekort aan STEM-leerkrachten 
te helpen opvangen. We zetten dit initiatief in dit nummer dan ook 
graag in de kijker. Want jonge mensen laten proeven van Science, 
Technology, Engineering en Mathematics en hen hiervoor warm 
maken, zou eigenlijk in elk regeerakkoord moeten staan. Samen met 
een gedreven bestuur zetten we in ons ‘regeerakkoord’ de komende 
jaren in op een financieel gezonde en een meer zichtbare organisatie 
die door haar veelheid aan activiteiten voor een zo divers mogelijk 
ingenieurspubliek (of potentieel toekomstig ingenieurspubliek) 
aantrekkelijk blijft.

En anders dan in het echte politieke leven zorgt zo’n verkiezing in 
het verenigingsleven zelden voor grote schokken. Binnen AIG kijkt 
de nieuwe ploeg met grote dankbaarheid terug op de voorbije jaren. 
Dank om wat gebeurde, maar vooral ook dank aan de trekkers die 
de voorbije jaren veel van zichzelf gegeven hebben. Binnen de AIG-
werking heeft Filip als voorzitter door zijn veelheid aan ideeën, zijn 
enorme betrokkenheid en inzet, immers grote schoenen nagelaten 
om te vullen. Dank, Filip, voor deze jarenlange en onverdroten 
inzet! Maar ook voor ons secretariaat start deze zomer een nieuwe 
periode: een periode waarin we het zonder ons vertrouwde gezicht 

Anne zullen moeten doen. De toekomst is op dat vlak met Els al een 
tijdje verzekerd. En toch, Anne, zullen we ook jou missen. Dank voor 
je jarenlange inzet … en dat steeds met de glimlach …

VERKIEZINGEN... 

Tom Roelants 

voorzitter Alumni Ingenieurs UGent
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Deze alumni, sommigen met onderwijservaring en anderen zonder, 
weigeren langs de zijlijn te staan. Geconfronteerd met dit probleem, hebben 
ze besloten actief bij te dragen aan een oplossing. “We willen een verschil 
maken in een tijd waarin het onderwijs meer dan ooit behoefte heeft aan 
kwalitatieve STEM-leerkrachten”, aldus Jean van der Donk, een van de 
initiatiefnemers. 

De groep heeft diverse behoeften geïdentificeerd na gesprekken 
met verschillende scholen en onderwijskoepels. “Deze variëren van 
ondersteuning bieden aan leerlingen die moeite hebben het leerritme bij 
te houden, tot het stimuleren van leerlingen die de leerstof te makkelijk 
vinden. Ook het vervangen van leerkrachten op korte termijn of het op zich 
nemen van volledige leeropdrachten behoort tot de mogelijkheden”, vertelt 
Marc Moeneclaey, mede-initiatiefnemer en oud-professor aan de faculteit 
Ingenieurswetenschappen en Architectuur van UGent. 

Het initiatief is gestart rond drie scholen: Sint Hendrik (Deinze), 
Nieuwenbosch (Gent) en Maria Assumpta (Brussel). In de drie scholen 
werden opdrachten uitgevoerd. Recent kwam hier nog een school bij, 
Mater Dei (Sint-Pieters-Woluwe). Alhoewel het initiatief gestart is rond 
katholieke scholen, wensen de initiatiefnemers hun acties spreiden over 
alle koepels.

Tot nu toe hebben ze de verschillende leeropdrachten met succes volbracht. 
“Deze initiatieven zijn zeer positief ontvangen door zowel de scholen als de 
gepensioneerde ingenieurs zelf”, zegt Jean van der Donk. “En werken met 
jonge mensen rond onderwerpen die ons boeien, is een waar genoegen”, 
voegt hij eraan toe.

Ann Bracquez (lerares wiskunde Nieuwenbosch, organisatie gastlessen): 
“Ik heb met veel enthousiasme de kans aangegrepen om in dit project 
te stappen en heb er nog geen ogenblik spijt van gehad. De ingenieurs-
specialisten hebben het beste van zichzelf gegeven om de leerlingen 
warm te maken voor STEM en hun uitgebreide kennis met hen te delen. 
De leerlingen waren uiterst enthousiast en vonden het een zeer verrijkende 
ervaring om toepassingen te zien van hun wiskundige bagage en kennis te 
maken met hogere wiskunde en wetenschappen.”

John Caron (directeur Leiepoort campus Sint-Hendrik): “We werken met 
deze groep ingenieurs op verschillende manieren samen: zo ondersteunen 
ze ex-OKAN-leerlingen (OKAN staat voor onthaalklassen Nederlands) die 
nog niet sterk zijn in wiskunde, begeleiden ze cognitief sterke leerlingen 
in heel uitdagende en boeiende STEM-thema’s (zoals kwantumfysica), 
ondersteunen ze leerlingen bij vragen over studiekeuze binnen STEM-
richtingen enzovoort. We zijn heel blij met deze ervaren STEM-adepten en 
kijken alvast uit naar een verdere duurzame samenwerking.”

Johan Berlaen (gastlesgever): “Als leek in het middelbaar onderwijs 
was het voor mij een zeer fijne ervaring om programmeren en Python te 
mogen bijbrengen aan zeer gemotiveerde jongeren. Ik was aangenaam 
verrast over hun inzet, aandacht en bereidheid om te leren. De gretigheid 
bij het oplossen van de oefeningen getuigde van veel interesse. Proficiat 
ook aan de school en de leerkracht om dit te organiseren.”

Een groep van recent gepensioneerde ingenieurs pakt met het uniek initiatief ‘STEM voor SCHOLEN’ het nijpende 
tekort aan STEM-leerkrachten (Science, Technology, Engineering & Mathematics) aan. Dit tekort, evenals de 
dalende PISA-cijfers (Programme for International Student Assessment) in het secundair onderwijs, maakt hen 
bezorgd.

STEM VOOR SCHOLEN
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Carlos Denijs (gastlesgever): “Voor mij was het een positieve ervaring om 
aan een selecte groep leerlingen uit het secundair onderwijs een inleiding 
te mogen geven tot de cryptografie. Tijdens de hele lessencyclus kon ik bij 
dit jong publiek rekenen op een niet aflatende belangstelling en inzet om de 
wereld van de cryptografie te verkennen en te begrijpen. Ik was blij verrast 
over hun bereidheid en motivatie om deze soms niet zo eenvoudige en 
voor hen nieuwe wiskundige materie te beheersen.”

Jean van der Donk (gastlesgever): “Een boeiende ervaring om complexe 
materie over te brengen aan de volgende generaties. Een privilege om 
jonge mensen te mogen inleiden tot enkele meesterwerken van de 
wetenschap.”

Sylvain Demolder (bijlessen wiskunde): “De begeleide leerlinge was sterk 
gemotiveerd, niettegenstaande haar grote opgelopen achterstand door de 
migratie-periode en taalbarrière. De samenwerking met de directie, de 
leraar en de leerlingen verliep perfect en is voor herhaling vatbaar.”

Marc Moeneclaey (bijlessen wiskunde + gastlesgever): “Ik heb 
individuele bijlessen wiskunde gegeven aan ex-OKAN leerlingen van 
het tweede middelbaar. De vaststelling dat deze leerlingen geleidelijk aan 
vooruitgang boekten, gaf mij veel voldoening. Daarnaast heb ik gastlessen 
gegeven over ‘Signaalverwerking in de telecommunicatie’ aan een vijftal 
cognitief sterke leerlingen van het 6de jaar die een uitdaging op het vlak van 
wiskunde behoefden. Deze gastlessen waren een aangename ervaring, 
mede door de verrassend hoge maturiteit van de deelnemende leerlingen.”

Jos Ardies (reguliere lesopdracht): “Als co-lesgever sta ik voor het derde 
jaar samen met een ervaren leerkracht voor twee klassen van twaalf 
leerlingen in het beroepsonderwijs, dus een publiek van 24 jongeren. Mijn 
ervaring met computers en mijn kennis van de leerstof zijn complementair 

aan de praktische kennis en (klas)managementcapaciteiten van mijn 
collega, zodat we de taken goed kunnen verdelen. De waardering komt 
van de leerkrachten, maar ook van de leerlingen die op het einde van het 
jaar een stap vooruit hebben gezet.”

Christiaan Thomas (reguliere lesopdracht): ”Vóór de examens mocht ik 
nog verschillende dankbetuigingen van de leerlingen ontvangen. Begin juli 
hebben wij ook met de ‘STEM voor Scholen’ werkgroep een debriefing 
gehouden met de directie: hierbij werd nogmaals bevestigd dat het 
initiatief bijzonder werd gewaardeerd en een voltreffer was om het acute 
lerarentekort op te vangen. Ik hoop dan ook dat nog meer vrijwilligers zich 
aandienen, zodat wij kunnen helpen om het huidige tekort aan 3400 leraren 
in Vlaanderen te lenigen, en dalende PISA cijfers op te krikken.”

Er bestaat duidelijk heel wat enthousiasme voor dit initiatief 
waardoor de vraag naar meer samenwerking stijgt.

“Daarom willen we ons team snel uitbreiden. Daarbij 
kijken we niet alleen naar ingenieurs, maar ook naar 
vrijwilligers met een brede STEM-achtergrond”, vult 
Marc Moeneclaey aan. 

Momenteel hebben zich een 20-tal mensen aangemeld als vrijwilliger. De 
registratie van de vrijwilligers gebeurt door ie-net, de vereniging van de 
ingenieurs in Vlaanderen.

Er bestaan andere organisaties die ook het STEM-onderwijsprobleem op 
verschillende manieren benaderen. Dit initiatief onderscheidt zich door 
te focussen op het lesgeven in het secundair onderwijs. Verschillende 
organisaties kunnen daarom perfect complementair zijn en gesprekken in 
die richting worden gevoerd. “We staan open voor samenwerking met elke 
organisatie die het STEM-probleem wil aanpakken, in de hoop samen een 
groter verschil te kunnen maken”, besluit Jean van der Donk.

Wil je meer weten over dit initiatief? Contacteer ir. Jean van der 
Donk (jean.vanderdonk@gmail.com) of ir. Christiaan Thomas 
(christiaan.thomas@skynet.be)

OPROEP!

Geïnteresseerde vrijwilligers die zich willen aansluiten bij 
‘STEM voor Scholen’, kunnen zich registreren op de  
website van ie-net:  

https://www.ie-net.be/formulier/lerarentekort-misschien-
bent-u-een-deel-van-de-oplossing 
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SPIN-OFF

HOE NIEUWE HOCKEYBAL 
DUIZENDEN LITER WATER PER 
WEDSTRIJD BESPAART

Jaarlijks zijn er miljoenen liter water nodig om op één bewaterd hockeyveld te spelen. Dat maakt de sport duur, 
niet duurzaam en ontoegankelijk. Daarom wil de internationale hockeybond FIH de komende jaren overstappen 
naar droge velden.

Voor de leken: outdoor hockey wordt doorgaans gespeeld op 
kunstgrasvelden. De crème de la crème zijn watervelden, waarbij 
men water over het veld sproeit. De voordelen? De bal rolt sneller en 
consistenter en de spelers maken vlot slidings. Het nadeel? Het gigantische 
waterverbruik.

Maar hoe zorg je voor dezelfde balbewegingen op een droog veld? Die 
vraag beantwoorden professor Dagmar D’hooge en zijn team van de 
faculteit Ingenieurswetenschappen en Architectuur met hun uitvinding: de 
Rewetta-bal.

Oplossing voor torenhoog waterverbruik

Voor één waterveld is er tot 15.000 liter water per sproeisessie nodig. Dat 
komt neer op jaarlijks miljoenen liter of bijna 5 olympische zwembaden. En 
een dure sproei-installatie erbovenop. In landen die kampen met droogte 
maakt dat de sport ontoegankelijk. Bovendien is zo’n waterverbruik in een 
wereld van klimaatverandering en drinkwaterschaarste niet houdbaar.

Professor Dagmar D’hooge van de vakgroep Materiaalkunde, Textielkunde 
en Chemische Proceskunde (MaTCh) sprong op de uitdaging om hockey 

duurzamer te maken. Hij stelde een multidisciplinair team samen met 
professor Ludwig Cardon, Stijn Rambour en Mustafa Erkoç om te 
brainstormen over een oplossing.

Bedacht in 16 minuten: natte bal is de sleutel

“Al snel werd duidelijk dat we niet het veld moesten aanpakken maar de 
bal zelf”, vertelt Dagmar D’hooge. “Het duurde exact 16 minuten om het 
concept te bedenken. Veel meten, testen en honderden prototypes later 
landden we op de Rewetta-bal.”

De naam verklapt het principe: de bal bevat een 
zelfbevochtingsmechanisme. In plaats van het hele veld te besproeien, 
moet je voor het gebruik de bal even onderdompelen in water. Zodra er 
wrijving is met het veld of interactie met de stick, geeft de bal water af. Het 
resultaat is spectaculair. Er is geen waterveld meer nodig: de bal rolt glad 
en consistent over een droog veld en stuitert amper. Bovendien kan de 
bal veel omstandigheden aan, van hoge temperaturen tot natgeregende 
ondergronden.

Weg met dure sproei-installaties en torenhoog waterverbruik. En nog 
beter: de Rewetta-bal is in alle aspecten duurzaam: “We streefden naar 
een circulair product. Onze bal is volledig recycleerbaar.”

Eerste test: hockeywereld reageert enthousiast

De Rewetta-bal kan rekenen op het enthousiasme van professionele 
spelers en coaches. “De feedback van de spelers is essentieel. De 
ontwikkeling gebeurde in samenwerking met het FIH en hockeyspelers. De 
kroon op ons ontwikkelingswerk was het eerste officiële toernooi op droge 
velden dat met onze bal werd gespeeld, het FIH wereldkampioenschap 
Hockey5s in Oman.” Nadien was ook de hockeyfederatie formeel: “The 
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problem of the ball is solved. We can now move on to the other elements of 
the multicomponent solution for dry hockey.”

De Rewetta-bal betekent een enorme revolutie voor 
het hockey. “Sinds het wereldkampioenschap besef 
ik dat we een mondiaal product hebben uitgevonden. 
Onderzoek is vaak een lange tijd onzichtbaar, maar 
hiermee pakken we een maatschappelijk probleem 
aan. Ik ben trots om te zien hoeveel passie dit teweeg-
brengt bij hockeyspelers. We doen echt leuke dingen 
aan de UGent!”, besluit professor D’hooge.

Spin-off MakinH

Om de Rewetta-bal te commercialiseren, richtte het team de 
spin-off MakinH op dankzij de ondersteuning van TechTrans-
fer. “De spin-off biedt momenteel de ballen aan voor zowel  
Hockey5s als Hockey11. Clubs met interesse kunnen ons zeker 
contacteren.”

Dit artikel is oorspronkelijk verschenen op www.durfdenken.be

Piet Demeester krijgt ERC Proof of Concept Grant 
 
Professor Piet Demeester (UGent-imec) gaat, in nauwe samen-
werking met collega’s Ingrid Moerman en Guy Torfs, baanbre-
kend onderzoek verrichten naar nieuwe draadloze netwerk-
technologie die de huidige bekabelde netwerken in uitdagende 
omgevingen kan vervangen. Stel je een toekomstige flexibele pro-
ductiefabriek voor die gebaseerd is op robots die op de fabrieks-
vloer rondlopen en een veelheid aan complexe taken op een 
gecoördineerde manier uitvoeren. Dit is alleen mogelijk als die 
robots zeer snel, gesynchroniseerd en betrouwbaar met elkaar 
kunnen communiceren.

Tom Depover ontvangt ‘Hydrogen Europe Research Award’

Professor Tom Depover ontving de prestigieuze Hydrogen Europe 
Research Young Scientist Award 
2023 in de categorie “Opslag en dis-
tributie van waterstof” tijdens de  
EUHydrogenWeek. De prijs erkent zijn 
wetenschappelijke uitmuntendheid op 
vlak van onderzoek naar waterstof.  Het 
is de ambitie van de EU om tegen 2050 
het eerste klimaatneutrale continent te 
worden (European Green Deal), wat 
aanzienlijke inspanningen van de lidsta-

ten vereist om over te schakelen op een koolstofvrij energielandschap. 
Integratie van waterstof wordt erkend als topprioriteit voor een  
succesvolle overgang.

Vacature professor in microstructurele metaalkunde

In de faculteit Ingenieurswetenschappen en Architectuur is - vanaf 1 
september 2024 - een deeltijds (50%) ambt van docent, docent tenure 
track of hoofddocent te begeven in de vakgroep Elektromechanica, 
Systeem- en Metaalengineering (EA08), voor een opdracht omvat-
tend academisch onderwijs, wetenschappelijk onderzoek en weten-
schappelijke dienstverlening in het vakgebied microstructurele metaal-
kunde. Solliciteren kan tot 1 mei 2024 via de UGent vacature-website.

NIEUWSFLASHES

De alumni van UGent komen regelmatig in de media. 
In deze rubriek vermelden we enkele opmerkelijke 

nieuwtjes van de alumni van de FEA.
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Het begon voor Nicolas met een prangend 
probleem: Brussel heeft niet genoeg 
zwemwater. De hoofdstad telt dan ook maar 
twaalf gemeentelijke zwembaden, wat niet 
voldoende is om alle 1,2 miljoen Brusselaars 
van zwemwater te voorzien. Brusselse 
schoolkinderen kunnen daarom gemiddeld maar 
acht uur per jaar gaan zwemmen. “Zwembaden 
zijn niet alleen een meerwaarde voor recreatie 
en sport, maar ze spelen ook een rol in 
revalidatieprojecten, mentale gezondheidszorg 
en ze bieden verkoeling tijdens hittegolven 
die ons land steeds vaker teisteren”, aldus De 
Wispelaere. “Daarbij spelen zwembaden een 
actieve sociale rol in hun wijk die toegankelijk 
kan zijn voor veel groepen. Als we een nieuw 
zwembad in een grootstad bouwen, ontwerpen 
we dus eigenlijk een miniatuurmetropool.”

Drie creatieve voorstellen voor Brussel

Een gebrek aan plaats was voor De Wispelaere 
geen hindernis. Hij trok voor zijn scriptie naar 
Parijs om te zien hoe deze grootstad het beter 
doet. Gewapend met een fototoestel en zijn 
schetsboek, gebruikte De Wispelaere de 

zwembaden dan ook als voorbeeld voor zijn 
eigen ontwerpen vertrekkende van bestaande 
infrastructuur, leegstaande ruimtes en mobiele 
oplossingen. “We zouden het zwembad in het 
Résidence Palace in de Wetstraat bijvoorbeeld 
kunnen openstellen voor het grote publiek.” 
Een ander voorstel was om een zwembad te 
huisvesten in de Quadrilatères, twee leegstaande 
zalen in de spoorberm van de Brusselse Noord-
Zuidverbinding. “Een badhuis zou onder die 
anders drukke locatie, een oase van rust kunnen 
worden.” 

Om het probleem van tekort aan zwemwater 
voor schoolkinderen aan te pakken bedacht De 
Wispelaere uiteindelijk een mobiel zwembad: 
een zwembad dat zich vanuit een vrachtwagen 
kan ontplooien tot energie-efficiënt leerbad. “Dat 
idee komt van een soortgelijk programma dat 
de Franse overheid in de jaren ’70 lanceerde 
om dorpsscholen in het platteland tijdelijk van 

zwemwater te voorzien.”

Dromen over de grootstad van de toekomst

Het was voor De Wispelaere niet de bedoeling 
om met zijn tekeningen en plannen een concreet 
gebouw realiseren. Hij hoopt wel het debat open 
te trekken. “De zwembadontwerpen dienen als 
gespreksopeners voor Brusselse beleidsmakers, 
inwoners en zwemmers. Ik hoop ze met mijn 
scriptie uit te nodigen om na te denken over hoe 
zij morgen willen zwemmen en leven in hun 
stad.”

De jury was verkocht

“Naar het zwembad gaan wordt nooit meer 
hetzelfde”, zei juryvoorzitter An Bogaert (Trends 
Style). Ze noemden het werk – dat meer de 
uitstraling van een boek dan een thesis had – 
dan ook een ‘droomthesis’. “Dit is dromen op 
een wetenschappelijk onderbouwde manier”, 
concludeerde de jury met onder meer Jeroen 
De Preter (redacteur Knack) en Dries De Smet 
(redacteur wetenschap De Standaard).

Winnaar ir.-arch. Nicolas De Wispelaere 

met zijn Vlaamse Scriptieprijs

NIEUWS UIT DE FACULTEIT

VLAAMSE SCRIPTIEPRIJS VOOR 
ARCHITECT DIE DROOMT VAN 
MEER ZWEMBADEN IN BRUSSEL
Burgerlijk ingenieur-architect Nicolas De Wispelaere heeft de Vlaamse Scriptieprijs gewonnen, goed voor 2.500 
euro. Met de Vlaamse Scriptieprijs gaat SciMingo vzw jaarlijks op zoek naar sterke en nieuwswaardige eindwerken 
van Vlaamse afstudeerders. Uit maar liefst 363 inzendingen werd Nicolas tot winnaar gekroond.
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 Na een verdiende lesvrije week kunnen we terugblikken op een succesvol 
1e semester en vooruitkijken naar het semester dat nog moet komen. VTK 
is namelijk weer volop bezig met het regelen van spetterende activiteiten.

Het careerteam heeft in februari een succesvolle jobfair georganiseerd. 
Nog nooit zoveel studenten zijn over de vloer gekomen op zoek naar een 
job of op kennismakingstocht bij de 150+ aanwezige bedrijven.

Onze sportievelingen hebben vorig semester alles uit de kast gehaald 
en hard getraind om zoveel mogelijk matchen te winnen. Zeker bij de 
zwemmarathon heeft dit geloond, want daar hebben we de eerste 
plaats gehaald. Ook dit semester zijn onze sporties druk bezig met de 
voorbereiding van de twaalfurenloop op 24 april. Haalt VTK dit jaar de 
overwinning?

Het team van feest heeft zichzelf in het eerste semester overtroffen door 
een spetterend galabal en vooruitfuif neer te zetten. Voor het tweede 
semester zijn ze creatief aan de slag gegaan en organiseerden ze samen 
met VPPK ‘Oerwoud Reborn’. Deze outdoor bar kon worden herbeleefd in 
de Zebrastraat tussen 6 en 7 maart waar je kon vertoeven met een pintje of 
frisdrankje. VTK en VPPK zorgden voor een junglesfeer en wat tuinspelen 
zoals nagelblokken en werpbeer.

Onze post cultuur heeft ook niet stilgezeten. Vorig semester traden 
verschillende burgies en archies op in Delta voor Burgies on Stage. Dit 
semester is de show al achter de rug, wat weer een groot succes was, en 
de voorbereiding van Parkpop is in volle swing. De acteurs hebben hard 
gerepeteerd en de dansers en band veel geoefend om een spektakel op het 
podium neer te zetten dat het publiek van zijn stoel heeft geblazen. Ook alle 
bands voor Parkpop zijn klaar om je de oren van het hoofd te spelen. Dit 
event in het Zuidpark is de perfecte gelegenheid om nog eens wat gezellig 
bij te praten! Kom dus zeker af op 16 april.

We kunnen tot slot nog terugblikken op een geslaagde editie van 24Charity 
en uitkijken naar de Zwijnaardse feesten en verschillende goliardes en 
initiatieactiviteiten.

Hopelijk zien we jullie op één van onze evenementen!

Ut vivat, crescat, et floreat VTK

VTK
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VAN MASTERPROJECT TOT SUCCESVOLLE START-UP: HET VERHAAL ACHTER TECHWOLF

Ben je gefascineerd door het proces achter het omzetten van een briljant idee tot een bloeiend bedrijf? Wil je meer inzicht krijgen in de 
wereld van ondernemerschap en innovatie? Dan mag je onze komende lezing op 9 april niet missen!

Wij zijn verheugd om Jeroen Van Hautte, alumnus van onze faculteit en co-founder van TechWolf, te verwelkomen voor een inspirerende avond vol 
inzichten en praktische tips. Als pionier op het gebied van de AI-revolutie binnen HR beleid, heeft Jeroen een opmerkelijke reis afgelegd van een idee 
tijdens een groepswerk aan onze faculteit tot een toonaangevend bedrijf dat de normen in de industrie verlegt.

Tijdens deze lezing zal Jeroen dieper ingaan op cruciale aspecten van het ontwikkelingsproces van een start-up, maar ook persoonlijke aspecten, zoals een 
gezonde work-life balance, komen aan bod. Ben je een ambitieuze ingenieursstudent die droomt van het starten van een eigen onderneming? Of ben je 
gewoon geïnteresseerd in de persoonlijke ervaringen van een succesvolle ondernemer? Dan is deze lezing zeker iets voor jou. Kom en laat je inspireren!

DE LAATSTE LES VAN PROFESSOR MARIE-FRANÇOISE REYNIERS

Op 22 mei organiseert Engage een uniek evenement ter ere van Professor Marie-Françoise Reyniers. 
Tijdens de inhaalweek komt er een bijzondere extra les - de allerlaatste door prof. Reyniers - die speciaal is 
opengesteld voor al haar studenten van vroeger en nu. 

Tijdens deze les ontdek je de laatste trends in batterijtechnologie en -productie, bijhorende uitdagingen voor 
de toekomst, maar keer je ook even terug naar de basisprincipes van de scheikunde die ze zo meesterlijk 
heeft onderwezen. 

Mis deze unieke lezing niet en haal samen herinneringen op tijdens de receptie die volgt.

ENGAGE
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POSTACADEMISCHE OPLEIDING

HERNIEUWBARE ENERGIE EN FLEXIBELE STURING 
Verdiep en verwerf een brede kennis over het dimensioneren van 
hernieuwbare energiebronnen en de bijbehorende flexibele sturing.

Hernieuwbare energie koppelen met opslag en dit op zijn beurt relateren aan een flexibele sturing 

(o.a. elektrische voertuigen en warmtepompen/boilers), betekent een nieuwe uitdaging voor het net 

van de toekomst. 

In deze cursus zullen we verschillende uitdagende en toekomstige technieken analyseren om 

vooropgestelde mogelijke oplossingen te optimaliseren. 

Naast een theoretische achtergrond wordt er ook aandacht besteed aan het verwerven van praktische 

inzichten via het uitwerken van werkelijke cases en demo sessies. 

Je krijgt een antwoord op volgende vragen: 

     Hoe bekomt men een verhoogde zelfconsumptie en zelfvoorziening?

     Welke impact heeft dit op het netto verbruik en bijgevolg op de energiefactuur?

     Waar hou je rekening mee bij het plaatsen van een batterij als energiebuffer?

     Hoe kan je met ‘demand response’ vraag en aanbod in evenwicht houden?

     Hoe vermijd je de verhoging van de netcapaciteit van uw installatie?

     Wat is de aanpak voor het integreren van laadpalen op een bedrijventerrein?

22 mei 2024 – 26 juni 2024

www.UGain.UGent.be/hernieuwbare

MEER INFO OVER DEZE EN ANDERE OPLEIDINGEN 

-> WWW.UGAIN.UGENT.BE

UGent Academie voor Ingenieurs

WWW.UGAIN.UGENT.BE
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Bestuurders

Alexander Benoot
Wim Bogaerts
Jochen Bultinck
Roger Cornelis
Femke De Backere
Margot Deruyck
Dries Dezittere
Yves Fassin
Bruno Geltmeyer
Kris Hectors
Jan Lagast
Dennis Maes
Marc Ryckeboer
Nathan Van Den Bossche
Iris Vande Walle
Louis Vanduyfhuys
Ronny Verhoeven
Willy Wouters
Marc Wylaers

Voorzitter

Tom Roelants

Ondervoorzitter

Tim Berckmoes

Secretaris

Thierry Heirbrant

Penningmeester

Dieter Claeys

Communicatie & P.R.

Alain Corvelyn

Op de algemene vergadering van 27 februari werd het 
nieuwe bestuursorgaan van AIG verkozen:

Femke De Backere
Bestuurslid AIG

Onderzoeker in de vakgroep 
Informatietechnologie (INTEC) aan de 
faculteit Ingenieurswetenschappen en 
Architectuur. 

Zij studeerde af in 2009 als Burger-
lijk Ingenieur in de Computerweten- 
schappen en behaalde een doctoraat in 
datzelfde vakgebied in 2016 met haar 
onderzoek naar het ontwerp en beheer 
van geavanceerde elektronische zorg-
diensten. 

Ondertussen focust haar onderzoek op het ontwerp van software- 
systemen waarbij ingezet wordt op het optimaliseren van de gebruikers-
ervaring, door onder andere gebruik te maken van immersieve techno-
logie en gamificatie. 

Ze heeft een sterke interesse in de gezondheidszorg in het algemeen en 
gedragsverandering als toepassingsgebied. Tot slot is ze ook betrokken bij 
het onderwijs binnen de opleiding Computerwetenschappen.

Kris Hectors
Bestuurslid AIG

Hij studeerde af in 2018 als  
industrieel ingenieur: elektro- 
mechanica met een masterproef 
over de ontwikkeling van een geva-
lideerd eindig elementen model voor 
de breedte veranderingen in de voor-
wals. Voor zijn masterproef ontving hij 
in 2018 de ArcelorMittal-prijs en de 
Leo Baekelandprijs (AIG-Engage).

In 2022 behaalde Kris een doctoraat in 
de ingenieurswetenschappen: werktuigkunde-elektrotechniek. In zijn 
doctoraat ontwikkelde hij numerieke modellen en algoritmes voor 
voorspelling van vermoeiingslevensduur van grote gelaste stalen 
constructies. 

In zijn huidige functie als postdoctoraal onderzoeker is hij ver-
antwoordelijk voor en betrokken bij verschillende onderzoeks- 
projecten rond offshore windenergie waarin modellen en algoritmes  
ontwikkeld worden om de vermoeiingslevensduur van offshore  
structuren te optimaliseren. Daarnaast geeft hij les over mechani-
sche productietechnologieën binnen de opleiding industriële weten- 
schappen: elektromechanica.

Tim Berckmoes
Ondervoorzitter AIG

CEO van ABC Engines sedert 
2011 en voorzitter van Agoria 
Vlaanderen. 

Hij studeerde af in 1994 als  
Burgerlijk Ingenieur Electro- 
techniek-Werktuigkunde. 

ABC is ervan overtuigd dat zero 
emission verbrandingsmotoren 
deel zijn van de oplossing voor de 
energie-transitie.

Naast dieselmotoren tot 10.000 kW met performante  
nabehandelings-systemen en daardoor ultra low emissions, zet ABC 
Engines vooral in op innovatie en ontwikkeling voor future fuels zoals 
waterstof en methanol.

In 2022 was hij de AIG Engineer of the Year.

We verwelkomen de nieuwe leden en wensen hen veel 
succes. We stellen u onze nieuwe bestuursleden voor:

BESTUUR AIG
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TERUGBLIK

Eén van de realisaties die mij het best zijn bijgebleven bij het laatste 
Gentse lichtfestival, was die in de Sleepstraat, net achter de hoek van het 
Industriemuseum. Met een 100 tal klassieke overhead projectoren werden 
de huizen belicht met prachtige kleurrijke tekeningen. Kunstig omspringen 
met Industriële archeologie heet dat. Met een tikkeltje jeugdsentiment en 
fantasie zag ik zelfs mijn oude meester André zijn gekrabbelde teksten op 
de muur projecteren. Nostalgie ten top!

Nostalgie is alomtegenwoordig in de tentoonstelling “FerroNonFerro”. 
Een expositie waar je lachspieren geprikkeld worden bij het zien van al die 
mooie oude rommel. Heimwee voor mij persoonlijk, omdat mijn papa hier 
in de jaren 50, 60 en 70, in deze voormalige katoenspinnerij van de UCO, 
de Union Cottonière de Gand, zijn boterham verdiende als onderhouds- 
mecanicien. En wie weet, werd hier wel de basis gelegd voor mijn interesse 
in techniek.

Gent, vroeger een textielstad, is nu vooral een staal-stad, met tussenin 
een belangrijke periode in de machinebouw; denk aan De Pecker, ACEC, 
Phoenix, Carels enz... 

Ik moet eerlijk zeggen, ik heb het, als oud Sidmar-man (nu ArcelorMittal 
Gent), meer voor de “Ferro” dan voor de “Non Ferro”. Want ijzer is toch het 
metaal uit die tabel van Mendeljev, dat mijn hartje sneller doet slaan. Want, 
of je nu arbeider of ingenieur bent, je dwingt bij de dames toch altijd respect 
af als “man van ijzer of man van staal”! Mannen van aluminium of mannen 
van lood, dat klinkt toch niet hé. Laat staan mannen van Zamak. Om dan 
nog niet te spreken over andere non ferro’s, waarvan vrouwen wel schrik 
zouden krijgen, zoals darmstadtium of barium of strontium of zo. 

Neen, hou het maar bij mannen van staal.  Mannen die tussen de spattende 
vonken met gespierde armen de zwaarste machines bedwingen. Stoere 
kerels die geen crosstrainer van “Basic Fit” nodig hebben, want ze doen hun 
dagelijkse workout al op de werkvloer. Die het tillen van zware werktuigen 
als power training zien en het rennen door de fabriek in roestige overalls 
als cardio. Die “mannen van staal” zijn nog steeds het levend bewijs, dat 
spierkracht en doorzettingsvermogen dé sleutels zijn tot succes. Althans 
toch bij sommige dames. 

Maar die “mannen van staal” moesten niet alleen kunnen omgaan met het 
vuur van die “femmes fatales”, maar vooral met de hitte van de ovens! Ze 
zagen er meestal uit alsof ze het net gedaan hadden, of pas uit de sauna 
kwamen, met zweetdruppels die als watervallen over hun gezichten 
rolden. Maar klagen deden ze nooit want daarvoor waren ze te stoer. Ook 
niet over het lawaai in die fabrieken. Het was alsof ze permanent genoten 
van een heavy metal concert, maar dan wel zonder muziek. Constant 
gerommel van de machines, het sissen van hete metalen en het gekletter 
van de gereedschappen, dat waren hun soundtracks. Een symfonie van 
geluiden die alleen echte staalwerkers konden waarderen. Maar vooral 
waren “mannen van staal” ook leuke mannen. Hun humor hield hen 
doorgaan, net zoals de smeerolie die machines draaiende hield.

Voor sommige mensen is nostalgie synoniem voor: “en vroeger was 
het allemaal beter”. Maar die zullen bij het bezoek aan de tentoonstelling 
wel een meer genuanceerd beeld krijgen. Want, al bij de ingang van de 
tentoonstelling ga je namelijk verbaasd en met ongeloof staan kijken 
naar de honderden onderdeeltjes van een oude typmachine, gemaakt uit 

“Ferro” én “Non Ferro”. En al die stukjes waren nodig! 

De typmachine was wel een apparaat waar je een gevecht moest aangaan 
met een leger van opstandige toetsen. Ook al dansten je vingers over het 
toetsenbord; de letters kwamen altijd met een vertraging tevoorschijn. En 
als je een fout maakte, moest je het hele papier eruit halen en opnieuw 
beginnen. Zolang de Typex nog niet was uitgevonden tenminste. De 
faxmachine was nog erger! Het leek wel alsof de fax soms een spelletje 
met  je wou spelen. Je stopte het papier erin, drukte op een paar knoppen 
en hoopte op het beste. Maar in plaats van een netjes verzonden 
document, kreeg  de geadresseerde vaak een half verkreukeld, onleesbaar 
vodje papier. En na een paar weken kon je niet eens meer bewijzen wat je 
gestuurd had!

Die oude spullen waren natuurlijk niet allemaal ondingen, zo staat hier 
onder meer de eerste lasrobot in Vlaanderen. Ha, zo poëtisch, zo galant 
met zijn acrobatische capriolen. Meer een danser dan een gefocuste lasser,  
die elke minuut weer dezelfde breakdance battle aangaat met het metaal.

Ik zou zo ook nog wel een boompje kunnen opzetten over de prachtige 
oude werktuigmachines en over de staalarbeiders-vakbonden ook 
“nostalgisch” aanwezig op de tentoonstelling. Weet je trouwens waarom 
een vakbondsdelegée altijd naar de hemel gaat? Wel omdat de duivel 
vreest dat hij anders de ovens zou stilleggen…

Ir. Roland Van Haudenhuyse

NOSTALGIE IN HET INDUSTRIEMUSEUM

Ingenieurs van Arcelor-Mittal tijdens het recente AIG-bezoek 
aan de tentoonstelling ‘Ferro Non Ferro’ op 20 februari ll. 
Geslaagde activiteit met 50 deelnemers en interessante sprekers.
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22.06  BEZOEK AAN DE VERAPAZBRUG

AIG organiseert, in nauwe samenwerking met de projectleiding van het Agentschap Wegen en Verkeer, een werfbezoek aan de Verapazbrug in Gent. 
Deze brug zal de Muidelaan over het Handelsdok met de Afrikalaan verbinden. Als de brug klaar is, zal de kleine stadsring (R40) via de Afrikalaan 
naar de Dampoort lopen. Hierdoor verandert de verkeerssituatie aan Dok-Noord, het Stapelplein en Dok-Zuid. Ook de R4 wordt vlotter bereikbaar. 
De bouw van dit alles is een onderdeel van de Oude Dokken, het herwaarderingsproject van de oude havendokken tot een nieuw woongebied.  
 
Om de impact van deze werken goed te kunnen inschatten en te zien hoe ver die werken nu precies staan, kunnen we dan ook best eens ter plaatse gaan 
kijken. In juni zullen de pijlers en de landhoofden klaar zijn en zal de aannemer bezig zijn met de bouw van de bekisting voor de eigenlijke brug. Met wat 
geluk zijn we de eerste bezoekers die via deze bekisting al het water kunnen oversteken … 

 
Mis dit bezoek niet en meld je tijdig aan. Het aantal deelnemers is om praktische en organisatorische redenen immers beperkt tot 30. 

Zaterdag 22 juni 2024 - 09u30 - 12u

 Maximum 30 deelnemers

13.06  FINALE DE MEULEMEESTER-PIOTPRIJS, GECOMBINEERD MET 
BEZOEK AAN HET NIEUWE FLANDERS MAKE GEBOUW IN KORTRIJK

De vierjaarlijkse De Meulemeester-Piotprijs heeft tot doel het wetenschappelijk onderzoek in de ingenieurswetenschappen aan te 
moedigen. Het bekroont de auteur van het beste doctoraatswerk op het gebied van de ingenieurswetenschappen. 
 
ER ZIJN HIERVOOR 4 FINALISTEN GESELECTEERD:

 9 dr. ir. Dengwu Jiao, promotie 2021, bouwkunde
 9 dr. ing. Kris Hectors, promotie 2022, werktuigkunde-elektrotechniek
 9 dr. ir. Eva Loccufier, promotie 2022, materiaalkunde
 9 dr. ir. Jelle Wieme, promotie 2019, toegepaste natuurkunde

Voor de finale zijn we te gast bij Flanders Make in Kortrijk, één van 
de drie co-creatie sites,  een complex dat actieve ondersteuning biedt 
aan bedrijven in de maakindustrie om te kunnen evolueren naar de  
assemblageomgevingen van de toekomst. Dit is ook de thuisbasis van de 
onderzoeksgroep Industrial Systems Engineering (ISyE) van UGent die 
multidisciplinaire expertise bundelt rond het effectief en efficiënt ontwer-
pen, optimaliseren, beheren en valideren van verschillende productie- en 
logistieke processen binnen complexe fabrieksomgevingen.
 
PROGRAMMA

 9 18.00u: De vier finalisten geven elk een korte presentatie van 
hun doctoraatswerk, waarbij ze die avond dingen naar de  
De Meulemeester-Piotprijs (2.500 EUR)

 9 19.30u:  De jury gaat in deliberatie. De aanwezigen krijgen onder- 
tussen een presentatie / rondleiding en informatie over Flanders 
Make en de rol van ISyE meer specifiek.

 9 20.30u:  Receptie, ons vriendelijk aangeboden door ISyE en bekend-
making winnaar. De prijs wordt uitgereikt op de plechtige proclamatie 
van 28 en 29 september 2024.

 
Alleszins een interessante avond voor allen die op de hoogte wensen te 
blijven van de beste en meest vooruitstrevende onderzoeksthema’s die 
momenteel aan bod komen bij doctoraatswerken.

De activiteit is gratis voor onze leden en de sympathisanten van de deel-
nemers. Inschrijven vooraf is, om praktische redenen, wel vereist.

 Donderdag 13 juni 2024

 Flanders Make, Graaf Karel De Goedelaan 16-18 8500 Kortrijk 

 Maximum 50 deelnemers 
 ¤ 0 (lid) / ¤ 0 (niet-lid)

ACTIVITEITEN AIG
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Elk project heeft een vonk nodig. Maar de ambitieuze projecten van Elia 
hebben er honderden nodig. Kleine en grote. Vonken die inspiratie, kennis, 
doorzettingsvermogen, ... genereren. Die vonken zijn niemand minder dan onze 
uitzonderlijke medewerkers!

Elke dag bouwen en onderhouden zij de energie-infrastructuur. Ze leveren 
elektriciteit op aanvraag en zorgen voor de staat van 9.000 kilometer aan lijnen 
en kabels door het hele land. Zo zorgen onze collega’s ervoor dat het licht nooit 
uitgaat! 

Bij Elia kan je als ingenieur in heel wat verschillende jobs aan de slag.

Spark.
Zelfstandig naamwoord. /spark/ 
1. Een vonk of lichtfl its, veroorzaakt door elektriciteit 

2. Sprankelend en vernieuwend 

3. Wat je zal voelen in een job bij Elia.

Ga naar www.elia.jobs
en ontdek alle jobs. 
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Interesse in een bedrijfspartnerschap?
Neem gerust contact op via aig@ugent.be
Meer informatie op de website aig.ugent.be


